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 PROTOKÓŁ NR 20/2019 

z XX SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 30 października 2019 r. 

 

 

XX sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Porucznika Jana Białka  9. 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady. 

Link do nagrania:  https://www.youtube.com/watch?v=9MsryjWi55U  

 

Punkt 1. Otwarcie XX sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 1530 otworzył XX sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność 

obrad.  

 

Obecni radni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Czesława Iwona Książek 

11. Beata Mika 

12. Bożena Molak 

13. Zenon Nadstawny 

14. Beata Polaczyńska 

15. Andrzej Posiewka 

16. Jakub Rącz 

17. Jan Rokita 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Urszula Wroniewicz 

21. Rozalia Zdulska 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca 

załącznik nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej powitał radnych, burmistrza i jego zastępców, pracowników urzędu 

i gminnych jednostek organizacyjnych oraz pozostałych gości.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące propozycje zmian:  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkty:  

1. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

Projekt uchwały dot. sołectwa Baniocha-Wieś. 

2. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

Projekt uchwały dot.  sołectwa Solec. 

3. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

Projekt uchwały dot. sołectwa Wincentów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poddał zgłoszone zmiany pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o Projekt uchwały w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego. Sołectwo Baniocha-Wieś. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o Projekt uchwały w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego. Sołectwo Solec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o Projekt uchwały w sprawie 
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przyznania środków z funduszu sołeckiego. Sołectwo Wincentów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Porządek obrad został uzupełniony o punkty: 19.1, 19.2, 19.3. 

 

Porządek obrad po zimnach: 

1. Otwarcie XX sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z przeprowadzonej analizy złożonych przez 

radnych oświadczeń majątkowych za 2018 r. 

5. Informacja o stanie oświaty w roku szkolnym 2018/2019. 

6. Projekt uchwały w sprawie wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego uczniom 

niektórych oddziałów klasy III Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Księcia Janusza w Górze 

Kalwarii od klasy IV do klasy VIII w Szkole Podstawowej Nr 1 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących w Górze Kalwarii powstałej z przekształcenia gimnazjum 

w latach szkolnych 2020/2021 i 2021/2022. 

7. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia trzyletniego Liceum 

Ogólnokształcącego im. Księdza Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii w czteroletnie Liceum 

Ogólnokształcące im. Księdza Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii.  

8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Tomice. 

10. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych, 

położonych w miejscowości Czachówek. 

11. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 

położonej w miejscowości Potycz. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osoby f izycznej 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/1, 

położonej w miejscowości Dobiesz. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako dz. nr 35/2 obręb Ługówka. 
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15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako dz. nr 107/58 obręb Solec. 

16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej położonej w Górze Kalwarii obr 1-01 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria na okres 99 lat z równoczesną sprzedażą 

budynku położonego na tej nieruchomości oraz ustanowienie służebności przechodu 

i przejazdu. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Góry Kalwarii Nr IX/48/2019 

z dnia 27 lutego 2019 r. w sprawie wyrażania zgody na wydzierżawienie niezabudowanych 

nieruchomości gruntowych położonych w mieście Góra Kalwaria, obręb 3-02, 

oznaczonych jako działki ewidencyjne nr 4/18 i nr 4/19, stanowiących własność Gminy 

Góra Kalwaria, na okres do 30 lat i odstąpienia od trybu przetargowego. 

18. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

w Górze Kalwarii oraz nadania jej statutu. 

19. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Góra Kalwaria Samorządowej 

Karty Praw Rodzin. 

19.1.  Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

Sołectwo Baniocha-Wieś. 

19.2. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego. 

Sołectwo Solec. 

19.3. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego. 

Sołectwo Wincentów. 

20. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy f inansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

21. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

22. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołów z XVIII sesji Rady Miejskiej w dniu 25.09.2019 r. 

oraz XIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w dniu 10 października 2019 r. 

23. Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

24. Zamknięcie XX sesji Rady Miejskiej. 

       

Punkt 3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 25 września 

2019 r. do 29 października 2019 r.  

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

  

1  ROA.0050.207.2019  25.09.2019  w sprawie zmian planu jednostek budżetowych 

Gminy Góra Kalwaria na 2019 rok  

2  ROA.0050.208.2019  25.09.2019  w sprawie powołania komisji odbioru końcowego 

zadania inwestycyjnego pt: '' Budowa chodnika 

wzdłuż ul. Ogrodowej w Dobieszu"  

3  ROA.0050.210.2019  27.09.2019  w sprawie zmian w budżecie  
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4  ROA.0050.211.2019  27.09.2019  w sprawie zmian planu jednostek budżetowych 

Gminy Góra Kalwaria na 2019 rok  

5  ROA.0050.212.2019  25.09.2019  w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze - inspektora/podinspektora ds. 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego  

6  ROA.0050.213.2019  27.09.2019  w sprawie określenia maksymalnej wysokości 

indywidualnego stypendium dla uczniów/studentów 

szczególnie uzdolnionych  

7  ROA.0050.214.2019  27.09.2019  w sprawie powołania komisji stypendialnej 

opiniującej stypendia dla uczniów/studentów 

szczególnie uzdolnionych  

8  ROA.0050.215.2019  30.09.2019  w sprawie obniżki opłat za korzystanie z Zespołu 

Basenowego w dniu 11 października 2019 roku 

9  ROA.0050.216.2019  30.09.2019  zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia 

Systemu kontroli zarządczej w urzędzie Miasta 

i Gminy oraz w podległych jednostkach 

organizacyjnych Gminy Góra Kalwarii  

10  ROA.0050.217.2019  02.10.2019  w sprawie powołania komisji odbioru końcowego 

zadania inwestycyjnego pt. "Adaptacja pomieszczeń 

Szkoły Podstawowej w Cendrowicach na oddział 

przedszkolny"  

11  ROA.0050.218.2019  04.10.2019  w sprawie odwołania p.o. dyrektora Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii  

12  ROA.0050.219.2019  07.10.2019  w sprawie powołania Dyrektora Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Górze Kalwarii  

13  ROA.0050.220.2019  30.09.2019  w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawcza w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze 

Kalwarii.  

14  ROA.0050.221.2019  08.10.2019  w sprawie ustalenia dodatkowego dnia wolnego 

od pracy w 2019 roku za odpracowaniem  

15  ROA.0050.222.2019  08.10.2019  w sprawie powołania komisji przetargowej na 

sprzedaż nieruchomości gruntowych na terenie 

gminy Góra Kalwaria, obręb 003 Baniocha, obręb 

0042 Tomice, obręb 10-01 miasto Góra Kalwaria 

oraz nieruchomości lokalowej przy ul. Staszica 4/2 

w obrębie 2-02  

16  ROA.0050.223.2019  10.10.2019  w sprawie zmian planu jednostek budżetowych 

Gminy Góra Kalwaria na 2019 rok  

17  ROA.0050.224.2019  14.10.2019  w sprawie zmian w budżecie  

18  ROA.0050.225.2019  14.10.2019  w sprawie zmian planu jednostek budżetowych 

Gminy Góra Kalwaria na 2019 rok  

19  ROA.0050.226.2019  16.10.2019  w sprawie powołana komisji odbioru końcowego 

zadania inwestycyjnego pt: " Budowa zaplecza 

sportowo-rekreacyjnego w Podłęczu"  

20  ROA.0050.227.2019  16.10.2019  w sprawie dokonywania płatności w Gminie Góra 
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Kalwaria oraz jednostkach organizacyjnych za 

pośrednictwem metody podzielonej płatności (split 

payment)  

21  ROA.0050.229.2019  22.10.2019  w sprawie powołana komisji odbioru końcowego 

zadania inwestycyjnego pt: "Rozbudowa placu 

zabaw przy SP w Czachówku"  

 

2. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

- udział w sesji Rady Miejskiej, 

- spotkanie z Wojewodą Mazowieckim – przekazanie czeku na dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych, 

- udział w Gali Sportu w hali sportowej przy ul. Białka,  

- spotkanie w terenie z projektantem „Skarpy” w sprawie odwodnienia terenu,  

- spotkanie z wykonawcą obwodnicy Góry Kalwarii firmą Intercor w sprawie stanu dróg gminnych,  

- udział w Kongresie Samorządowego Forum Kapitału i Finansów w Katowicach,  

- udział w rozpoczęciu roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Ośrodku Kultury,  

- udział w społecznej komisji mieszkaniowej,  

- udział w Wernisażu Mieszkańców Domu Opieki Społecznej w siedzibie Communio Graphis,  

- spotkanie z Ksawerym Gutem – starostą piaseczyńskim w sprawie odwodnienia i porządku 

na ul. Kalwaryjskiej,  

- udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów powiatu piaseczyńskiego,  

- udział w Dniu Seniora w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii,  

- Segreguj lepiej - produkuj mniej! Spotkanie z jednostkami organizacyjnymi w sprawie 

ograniczenia produkcji odpadów komunalnych,  

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej,  

- udział w spotkaniu z dyrektorami i nauczycielami z okazji Dnia Edukacji Narodowej,  

- udział w obchodach 100-lecia Szkoły Podstawowej w Dobieszu,  

- udział w uroczystości 20-lecia Miejskiego Zespołu Basenowego w Górze Kalwarii,  

- spotkanie z dyrektorami jednostek organizacyjnych w sprawie omówienia imprez 

organizowanych z okazji 350-lecia Góry Kalwarii,  

- spotkanie z kierownikiem Nadzoru Wodnego w Górze Kalwarii w sprawie remontu wałów 

w gminie Góra Kalwaria,  

- spotkanie z Agnieszką Rylik w hali sportowej na ul. Białka w ramach akcji „Naładuj akumulatory 

z Agnieszką Rylik”,  

- spotkanie w Związku Nauczycielstwa Polskiego w Piasecznie,  

- udział w Dniu Seniora w Baniosze,  

- wizyta na Stadionie Narodowym wraz ze Szkołą Podstawową w Czaplinku z okazji 45. rocznicy, 

zdobycia srebrnego medalu Mistrzostw Świata w piłce nożnej,  

- spotkanie z mieszkańcami wsi Solec,  

- spotkanie z proboszczem parafii w Sobikowie w sprawie zakupu przez gminę działki położonej 

obok kościoła w Sobikowie,  

- udział w Radzie Społecznej ZOZ,  

- spotkanie z posłanką Dominiką Chorosińską w sprawie przejęcia przez gminę Góra Kalwaria 

budynku byłego sztabu jednostki wojskowej,  

- spotkanie w terenie z mieszkańcami Kątów w sprawie drogi zjazdowej z obwodnicy. 
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3. Inwestycje rozpoczęte 

1. Pielęgnacja parku miejskiego zlokalizowanego na terenie działek o nr 105 i 106, obręb 01-01 

Góra Kalwaria  

Wykonawca: TIP-TOP Leszek Parol  

Wartość robót – 58.000,00 zł  

Termin zakończenia – 30.11.2019  

2. Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wojska Polskiego w miejscowości Góra Kalwaria do 

miejscowości Czersk (zamek) – Etap II Czersk , ul. Bielińskiego Wykonawca: „INSTAL-BUD” 

Sz. Mielczarczyk  

Wartość robót: – 1.350.000,00 zł  

Termin zakończenia – 10.01.2020 

 

4. Inwestycje zakończone 

1. Budowa zaplecza sportowo-rekreacyjnego w Podłęczu. 

2. Rozbudowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Czachówku.  

3. Adaptacja pomieszczeń Szkoły Podstawowej w Cendrowicach na oddział przedszkolny.  

 

5. Stan środków na rachunku bieżącym na dzień  29.10.2019  r. 

11 541 766 zł.  

 

6. Stan zatrudnienia  

Urząd Miasta i Gminy – 92 osoby 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 4 osoby 

ZOPO – 17 osób 

OPS – 42 osoby 

Biblioteka – 11 osób  

Ośrodek Kultury – 25 osób 

OSiR - 52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 osób. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Teresa Jędral poprosiła o: 

1) rozszerzenie informacji nt. udziału w Konwencie Wójtów i Burmistrzów powiatu piaseczyńskiego 

- pytając o istotne tematy dot. gminy, 

2) podanie szczegóły rozmów z jednostkami organizacyjnymi w sprawie ograniczenia produkcji 

odpadów komunalnych. Segreguj lepiej - produkuj mniej. 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o: 

1) uszczegółowienie informacji dotyczącej udziału w społecznej komisji mieszkaniowej - pytając, 

o zasiedlenie budynku przy ul. ks. Sajny 7, 

2) podanie tematu spotkania w Związku Nauczycielstwa Polskiego w Piasecznie, 
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3) informację w sprawie spotkania z proboszczem parafii w Sobikowie dot. zakupu działki 

położonej obok kościoła w Sobikowie, z podaniem, na jakich zasadach i za jaką kwotę gmina 

miałaby zakupić działkę,  

4) rozszerzenie informacji nt. spotkania z posłanką Dominiką Chorosińską w sprawie przejęcia 

przez gminę Góra Kalwaria budynku byłego sztabu jednostki wojskowej. 

 

Radny Zbigniew Adamczyk: 

1) odnosząc się do odbioru czeku z Funduszu Dróg Samorządowych - zapytał, o drogę 

na Szpruch oraz o plany na rok koleiny, 

2) poprosił o informację nt. ustaleń ze spotkania z wykonawcą obwodnicy w sprawie stanu dróg 

gminnych oraz udzielenie informacji w sprawie pozyskania destruktu na drogi gminne,  

3) poprosił o podanie więcej informacji nt. ustaleń ze spotkania z kierownikiem Nadzoru Wodnego 

w Górze Kalwarii w sprawie remontu wałów w gminie Góra Kalwaria. 

 

Radny Wojciech Kochański prosił o podanie informacji nt. spotkania w sprawie odwodnienia 

i porządku na ul. Kalwaryjskiej oraz zapytał, czy były prowadzone rozmowy w kwestii sprzątania 

dróg powiatowych na terenie gminy. 

 

Odpowiedzi kolejno udzielili: 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił: 

1) tematykę Konwentu Wójtów i Burmistrzów powiatu piaseczyńskiego, 

2) informację ze spotkania z jednostkami organizacyjnymi w sprawie segregowania odpadów 

komunalnych. 

 

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia przedstawiła: 

1) informację z działań społecznej komisji mieszkaniowej, 

2) informację ze spotkania z posłanką Dominiką Chorosińską w sprawie przejęcia przez gminę 

budynku byłego sztabu, 

3) informację nt. spotkania z kierownikiem Nadzoru Wodnego w Górze Kalwarii w sprawie 

remontu wałów w gminie Góra Kalwaria. 

 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przedstawił informację w sprawie spotkania, które miało miejsce  

w Związku Nauczycielstwa Polskiego w Piasecznie. 

 

Radny Wojciech Kochański, w związku z nieuzyskaniem odpowiedzi, ponowił zgłoszone pytanie 

w sprawie odwodnienia i porządku na ul. Kalwaryjskiej oraz sprzątania dróg powiatowych 

na terenie gminy.  

Na pytanie radnego W. Kochańskiego odpowiedział burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

Kontynuując burmistrz udzielił odpowiedzi na pytanie zgłoszone przez radnego Z. Adamczyka 

w sprawie uzyskanego dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych.  

Radny Zbigniew Adamczyk zabrał głos ad vocem. 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa w związku z nieuzyskaniem odpowiedzi ponowiła pytanie 

dotyczące spotkania z proboszczem parafii w Sobikowie. 
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Radna Monika Bolek: 

1) prosiła o więcej informacji nt. spotkania z jednostkami organizacyjnymi w sprawie ograniczenia 

produkcji odpadów komunalnych, 

2) zapytała o tematykę Kongresu Samorządowego Forum Kapitału i Finansów w Katowicach. 

 

Radna Teresa Jędral odnosząc się do udzielonej przez burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego 

odpowiedzi nt. spotkania w sprawie ograniczenia produkcji odpadów komunalnych, prosiła 

o podanie konkretnych rozwiązań. 

 

Ponadto zastępca burmistrza Danuta Rechnia odpowiedziała na pytania dotyczące: 

1) spotkania z proboszczem parafii w Sobikowie, 

2) pozyskania destruktu na drogi gminne. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski rozszerzył informację nt. spotkania z jednostkami organizacyjnymi 

w sprawie ograniczenia produkcji odpadów komunalnych oraz przedstawił informację nt. Kongresu 

Samorządowego Forum Kapitału i Finansów w Katowicach. 

 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przedstawił informację ze spotkania z wykonawcą obwodnicy 

Góry Kalwarii firmą Intercor w sprawie stanu dróg gminnych. 

 

Radna Rozalia Zdulska prosiła o przedstawienie szczegółów ze spotkania z mieszkańcami wsi Kąty 

w sprawie drogi zjazdowej z obwodnicy. 

 

Radna Beata Polaczyńska prosiła o ustosunkowanie się do doniesień lokalnej prasy dotyczących 

wykorzystana gruzu zawierającego azbest do utwardzenia drogi w Brześcach.  

Wyjaśnień w powyższej sprawie udzieliła burmistrz Danuta Rechnia, wypowiedź uzupełnił 

przewodniczący Jan Rokita. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił informację z odbytego spotkania z mieszkańcami wsi 

Kąty w sprawie drogi zjazdowej z obwodnicy. 

 

Punkt  4.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z przeprowadzonej analizy złożonych 

przez radnych oświadczeń majątkowych za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że zgodnie z art. 24 h ust. 12 ustawy 

o samorządzie gminnym, podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych do dnia 

30 października każdego roku przedstawia radzie gminy informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych. Poinformował, iż oświadczenia majątkowe złożone, na rozpoczęcie kadencji oraz 

oświadczenia majątkowe za rok 2018, na ręce Przewodniczącego Rady Gminy Góra Kalwarii złożyli 

wszyscy radni. Wszystkie osoby złożyły oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie dołączając 

kopie rozliczeń majątkowych PIT (jeżeli rozliczały się z Urzędem Skarbowym). Podczas analizy 

oświadczeń majątkowych stwierdzono nieprawidłowości, tj. usterki formalne oraz  błędy 

interpretacyjne, które zostały usunięte przez radnych. Nie stwierdzono nieprawidłowości 

merytorycznych, czy świadomej chęci podania nieprawdziwych informacji. Oświadczenia radnych 

zostały zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminnym opublikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz przesłane do Urzędu Skarbowego w Piasecznie. Urząd Skarbowy w Piasecznie 

nie wniósł do tej pory żadnego wniosku o złożenie wyjaśnień i korekt do oświadczeń majątkowych. 
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Punkt 5. Informacja o stanie oświaty w roku szkolnym 2018/2019. 

Przewodniczący Rady Jan Rokita poprosił dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych 

Bogdana Wrochnę o udzielenie radnym stosownej informacji. 

Dyrektor Bogdan Wrochna poinformował, że informacja o stanie oświaty w roku szkolnym 

2018/2019 została przekazana radnym w formie dokumentu elektronicznego oraz szczegółowo 

omówiona na posiedzeniach komisji.  

Kontynuując wyraził gotowość udzielenia odpowiedzi na ewentualne dodatkowe pytania. 

Pytań nie zgłoszono.  

Informacja o stanie oświaty w roku szkolnym 2018/2019 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Punkt  6.  Projekt uchwały w sprawie wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego uczniom 

niektórych oddziałów klasy III Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Księcia Janusza w Górze Kalwarii 

od klasy IV do klasy VIII w Szkole Podstawowej Nr 1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Górze Kalwarii powstałej z przekształcenia gimnazjum w latach szkolnych 

2020/2021 i 2021/2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wskazania miejsca realizacji obowiązku 

szkolnego uczniom niektórych oddziałów klasy III Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Księcia Janusza 

w Górze Kalwarii od klasy IV do klasy VIII w Szkole Podstawowej Nr 1 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących w Górze Kalwarii powstałej z przekształcenia gimnazjum w latach 

szkolnych 2020/2021 i 2021/2022.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/169/2019 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia trzyletniego Liceum 

Ogólnokształcącego im. Księdza Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii w czteroletnie Liceum 

Ogólnokształcące im. Księdza Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia trzyletniego 

Liceum Ogólnokształcącego im. Księdza Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii w czteroletnie Liceum 

Ogólnokształcące im. Księdza Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

  

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/170/2019 

 

Punkt  8.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwagi indywidualne: 

Radna Beata Polaczyńska odnosząc się do zapisów dotyczących możliwości podziału większych 

działek na mniejsze zapytała, o sposób ogrzewania nowych gospodarstw indywidualnych, które 

powstaną w wyniku podziału działek, i czy w związku z zagęszczeniem zabudowy zaistnieje 

obowiązek wyposażania budynków w piece ekologiczne. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że zmiana ustaleń w zakresie minimalnej wielkości 

działki nie spowoduje nadmiernej zabudowy działek, ponieważ dalej będą obowiązywały zapisy 

dotyczące powierzchni biologicznie czynnej oraz zapisy dotyczące warunków zabudowy. 

Wypowiedź burmistrza uzupełniała kierownik Referatu Planowania Przestrzennego Katarzyna 

Jaranowska-Bielawska. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

wsi Tomice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/171/2019 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/172/2019 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych, 

położonych w miejscowości Czachówek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił opinie komisji:  

- Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu – opinia pozytywna,  

- Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna,  

- Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – wnioskuje o zredukowanie liczby działek -

przeznaczonych na sprzedaż tak, by jedna z nich pozostała w posiadaniu gminy. 

- Komisja Finansów i Rozwoju – opinia pozytywna,  

- Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego – nie wydała opinii. 

Uwagi indywidualne: 

Radny Tomasz Ura w imieniu Klubu Radnych Bezpartyjni Naszej Gminy, w porozumieniu z Klubem 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość oraz w porozumieniu z p. Izabelą Banasiak-Matusik sołtys wsi 

Czachówek i Julianów, zgłosił poprawkę do projektu uchwały polegającą na odstąpieniu 

od sprzedaży dwóch niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości 

Czachówek. W uzasadnieniu odczytał pismo pani sołtys skierowane w imieniu mieszkańców 

sołectwa Czachówek do burmistrza, wyrażające stanowczy sprzeciw wobec sprzedaży wszystkich 

pięciu działek, zważywszy, że zostały one ofiarowane przez mieszkańców na potrzeby sołectwa. 

Przesłanką do pozostawienia dwóch działek jest to, że miejscowość Czachówek stale się rozwija, 

z roku na rok przybywa coraz więcej nowych mieszkańców. W najbliższej przyszłości niezbędne 

stanie się więc posiadanie gruntu z przeznaczeniem na punkt przedszkolny oraz świetlicę. 

Prośba mieszkańców Czachówka wyrażona w piśmie dotyczy odstąpienia od sprzedaży dwóch 

działek nr 47/10 i 47/11.   
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Kontynuując radny Tomasz Ura wyraził osobiste przekonanie, że stanowisko pani sołtys jest 

wyważone i rozsądne. Apelował, aby w przyszłości przy planach sprzedaży nieruchomości 

gminnych, odstępować od sprzedaży działek będących ostatnimi gruntami gminnymi w danej 

miejscowości, by mogły w przyszłości posłużyć celom publicznym. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Jakub Rącz w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość popierając inicjatywę Klubu 

Radnych Bezpartyjni Naszej Gminy apelował o rozwagę przy sprzedaży ostatnich gruntów 

gminnych, przypominając, że na ostatniej sesji rada wyraziła zgodę na sprzedaż ostatniej takiej 

działki we wsi Krzaki Czaplinkowskie, co do sprzedaży, której jako jedyny radny głosował przeciw, 

działki która w przyszłości mogłaby posłużyć na cele publiczne np. pod budowę żłobka, czy 

przedszkola. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Wojciech Kochański poinformował, 

że przy omawianiu projektu uchwały komisja nie miała wiedzy nt. inicjatywy pani sołtys, stąd 

propozycja komisji pozostawienia w posiadaniu gminy tylko jednej działki. Kontynuując zapytał, 

czy w miejscowości Czachówek są inne działki mogące w przyszłości posłużyć na cele publiczne, 

zapytał też, czy byłaby możliwość zlokalizowania np. żłobka na terenie przyszkolnym. 

Radny Tomasz Ura doprecyzował zgłoszony wniosek o numery działek do wyłączenia 

ze sprzedaży, wskazując działki nr 47/10 i 47/11.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia negatywnie ustosunkowała się do propozycji odstąpienia 

od sprzedaży dwóch działek. Uzasadniając swoje stanowisko, między innymi zwróciła uwagę, 

na to, że miejscowość Czachówek posiada grunty przy szkole o powierzchni ok. 2 ha, i że mało, 

która miejscowość ma do dyspozycji tak dużą powierzchnię. Powiedziała również, że gdyby 

w przyszłości zaistniała potrzeba budowy przedszkola, wówczas rozbudowany byłby budynek 

szkoły, gdyż takie rozwiązanie jest tańsze i bardziej uzasadnione. Burmistrz powiedziała też 

o problemach w zrealizowaniu dochodu ze sprzedaży gruntów gminnych. 

Radny Tomasz Ura odnosząc się do wypowiedzi zastępcy burmistrza D. Rechni powiedział między 

innymi o ograniczeniach w korzystaniu z działki przyszkolnej z powodu przebiegu linii 

energetycznej. 

Następnie ad vocem głos zabrała burmistrz Danuta Rechnia. 

Po wysłuchaniu przedmówców głos w sprawie zabrała sołtys Izabela Banasiak-Matusik, 

uzasadniając prośbę o odstąpienie od sprzedaży dwóch działek. 

Radna Beata Polaczyńska zapytała kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, jakie 

są rzeczywiste ograniczenia, by działka wokół szkoły o powierzchni ok. 2 ha mogłaby być 

wykorzystana na cele sołectwa. 

Radny Wojciech Kochański zapytał burmistrza, czy byłaby możliwość udostępnienia terenu szkoły 

dla mieszkańców poza godzinami pracy szkoły. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że remizy, czy szkoły są często jedynymi miejscami, 

gdzie mogą i spotykają się mieszkańcy, i nie przypomina sobie sytuacji, aby komukolwiek 

i kiedykolwiek odmówiono takiej możliwości. Burmistrz powiedział ponadto, że gdyby 

w przyszłości pojawiła się potrzeba uruchomienia w Czachówku przedszkola lub oddziału 

przedszkolnego to one powstaną w obecnej kubaturze, ewentualnie rozważona zostanie 

rozbudowa szkoły. Uważał, że budowanie po drugiej stronie ulicy nowej infrastruktury oświatowej 

byłoby niegospodarnością.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia wskazała na duże możliwości inwestycyjne prawie 
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dwuhektarowej działki przy szkole.   

Radna Beata Polaczyńska ponowiła pytanie o ograniczenia w stosunku do działki przyszkolnej. 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego Katarzyna Jaranowska-Bielawska odnosząc się 

do pytania radnej B. Polaczyńskiej powiedziała, że nie ma w tym momencie możliwości wglądu 

do dokumentów, by udzielić szczegółowej odpowiedzi o przebieg linii energetycznej, jednakże nie 

sądzi, aby przy tak dużym areale działki linia energetyczna znacznie ograniczała możliwości 

inwestowania.   

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do toczącej się dyskusji, apelowała o rozwagę 

i spojrzenie na Czachówek perspektywicznie. 

Zdaniem radnej Beaty Polaczyńskiej sprzedaż wskazanych we wniosku dwóch działek nie blokuje 

rozwoju miejscowości, bowiem gmina dysponuje jeszcze ogromnym terenem przy szkole. 

Radny Jakub Rącz podkreślił, że działki zostały ofiarowane przez mieszkańców na potrzeby 

lokalnej społeczności, i uważał, że sprzedaż działek należy rozpatrzeć w kategoriach etycznych. 

Radny Andrzej Posiewka wskazał na możliwość podważenia umowy darowizny gruntu, jeśli będzie 

on wykorzystany niezgodnie z wolą darczyńców. Uważał, że należy uszanować wolę mieszkańców, 

i odstąpić od sprzedaży dwóch działek.  

Ad vocem do wypowiedzi radnego A. Posiewki głos zabrała radna Beata Polaczyńska, między 

innymi zwracając uwagę, że dotychczas sołectwo Czachówek nie przejawiało 

inicjatywy zagospodarowania działek, podkreślając przy tym, że burmistrzowie wskazują 

ewentualną możliwość zagospodarowania działki przy szkole. Zapytała również, jak dawno działki 

zostały przekazane przez mieszkańców. 

Odpowiadając sołtys Izabela Banasiak-Matusik nie umiała określić, kiedy mieszkańcy przekazali 

działki na rzecz gminy. Natomiast odnosząc się do wypowiedzi dot. możliwości korzystania ze 

szkoły przez mieszkańców powiedziała o problemach korzystania ze szkoły poza godzinami pracy 

szkoły, wyrażając opinię, że szkoła jest dla uczniów, a nie dla mieszkańców.  

Do wypowiedzi sołtys I. Banasiak-Matusik głos zabrała radna Beata Polaczyńska, pytała m. in., kto 

i za co miałby wybudować obiekt na potrzeby mieszkańców.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia odniosła się do stanowiska radnej A. Fedynicz-Komosy.  

Głos ad vocem zabrali radni: A. Fedynicz-Komosa i J. Rącz. 

Następnie ponownie głos zabrał radny Tomasz Ura. Ustosunkował się do wypowiedzi radnej 

B. Polaczyńskiej oraz zwrócił się z pytaniem do burmistrz D. Rechni, czy zagwarantuje możliwość 

udostępnienia szkoły nieodpłatnie w godzinach pozalekcyjnych oraz w weekendy. 

Kwestionował możliwość nieograniczonego dostępu sołectwa do szkoły, jak i zagospodarowania 

terenu przyszkolnego na potrzeby sołectwa. 

Radna Monika Bolek proponowała przychylenie się dziś do woli mieszkańców Czachówka, 

uważając, że jeśli będzie możliwość wybudowania świetlicy na terenie przyszkolnym, to pozostałe 

działki również będzie można przeznaczyć do sprzedaży. Kończąc powiedziała, że nie rozumie 

z czego wynika upór.  

Radna Urszula Wroniewicz zapytała, czy istnieją dowody na przekazanie przez osoby f izyczne 

działek na rzecz gminy z przeznaczeniem na cele społeczne oraz o uzasadnienie wskazania 

konkretnych działek do pozostawienia na cele sołectwa. 

Sołtys Izabela Banasiak-Matusik powiedziała m.in., że wskazane zostały działki położone najbliżej 

ulicy Głównej. Dokumentów potwierdzających przekazanie działek przez mieszkańców nie ma. 
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Radny Zbigniew Adamczyk zgodził się z tym, że  głos mieszkańców powinien być wysłuchany, 

a ich potrzeby powinny być brane pod uwagę, i w miarę możliwości zrealizowane. Uważał też, 

że można byłoby wygospodarować w kompleksie przyszkolnym grunt rzędu 2000 m2 na potrzeby 

mieszkańców. Kontynuując zwrócił uwagę, że takich zdarzeń gdzie mieszkańcy przekazywali 

grunty pod szkoły, czy remizy strażackie było kilkanaście, wiele z nich nie poszanowano lub 

zlekceważono, i z tego również należy wyciągnąć wnioski.   

Radny Zenon Nadstawny odnosząc się do wypowiedzi burmistrz D. Rechni w kwestii trudności 

w zrealizowaniu dochodów ze sprzedaży gruntów, wskazał, że kwotą ok. 150.000 zł ze sprzedaży 

dwóch małych działek nie da się nareperować budżetu gminy. Przypomniał o niedawno 

prowadzonej dyskusji na temat terenu targowiska miejskiego, którego sprzedaż mogłaby dać 

milionowe wpływy do budżetu. Oświadczył, iż całkowicie popiera stanowisko pani sołtys. 

Jednocześnie prosząc o pozostawienie dwóch działek do dyspozycji sołectwa i umożliwienie 

wykazania się mieszkańcom. Przypomniał również, że rada podjęła niedawno decyzję o budowie 

basenów zewnętrznych przy basenie miejskim, przeznaczając na ten cel 1 mln zł, gdzie na dzień 

dzisiejszy już do funkcjonowania basenu dokłada się ok. 2 mln zł rocznie. Zdaniem mówcy 

to właśnie takie inwestycje wymagają głębszego zastanowienia.  

Radna Monika Bolek również była zdania, aby dać szansę mieszkańcom Czachówka.  

Głos zabrała skarbnik Ewa Sobiepanek. W pierwszych słowach sprostowała, że w budżecie gminy 

nie ma inwestycji pod nazwą „budowa basenów zewnętrznych”, lecz jest „budowa placu wodnego”. 

Kontynuując powiedziała, że gminie w obecnej chwili brakuje dochodów bieżących oraz że gminy 

nie stać na budowanie nowych obiektów i późniejsze ich utrzymywanie, gminy również nie stać 

na to, aby w każdej miejscowości była świetlica. Uważała, że budowanie świetlic w miejscowościach 

gdzie istnieją inne obiekty użyteczności publicznej nie jest uzasadnione.  

Po wystąpieniu ostatniego mówcy przewodniczący Jan Rokita zakończył dyskusję i przystąpił do 

głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez radnego Tomasza Urę. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: odstąpienia od sprzedaży niezabudowanych nieruchomości 

gruntowych nr 47/10 i 47/11.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (12) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, 

Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 

 

Wniosek nie został uwzględniony. 

 

Poprawka zgłoszona przez Komisję Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu o zredukowanie liczby 

działek przeznaczonych na sprzedaż tak, by jedna z nich pozostała w posiadaniu gminy, w ocenie 

mecenas Edyty Zielonki nie może być głosowana, ponieważ nie precyzuje numeru działki. 
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Wobec powyższego Przewodniczący Rady Jan Rokita przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanych nieruchomości 

gruntowych, położonych w miejscowości Czachówek.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, 

Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 

PRZECIW (10) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/173/2019 

Przerwa w obradach 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 

położonej w miejscowości Potycz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości 

gruntowej, położonej w miejscowości Potycz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/174/2019 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił opinie komisji:  

- Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu – opinia pozytywna,  
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- Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna,  

- Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – opinia pozytywna,  

- Komisja Finansów i Rozwoju – nie wyraziła opinii. Komisja prosiła o przedstawienie dodatkowych 

informacji (nt. szerokości sprzedawanych nieruchomości, własności nieruchomości przyległych, 

możliwości przeznaczenia nieruchomości proponowanych do sprzedaży na inny cel np. zabudowę 

mieszkaniową). 

- Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego – opinia pozytywna. 

Przewodniczący rady poprosił o ustosunkowanie się do prośby Komisji Finansów i Rozwoju. 

Informację w powyższej kwestii przedstawił kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami Bartosz Trzaskowski, mówiąc, że uchwała dotyczy wyrażenia zgody 

na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych stanowiących własność gminy, oznaczonych 

w ewidencji gruntów jako działki nr 4/51 i nr 4/52, położonych pomiędzy nieruchomościami 

Spółdzielni Mieszkaniowej w Górze Kalwarii, przy ul. Skierniewickiej. Zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego działka nr 4/51 przeznaczona jest  pod fragment drogi 

wewnętrznej o symbolu KDW, natomiast działka nr 4/52 przeznaczona jest pod parking 

oznaczony symbolem K-P.  Gmina Góra Kalwaria nie ma możliwości przeznaczenia wskazanych 

nieruchomości na inne cele niż wykazane w obowiązującym planie miejscowym. Zasadnym jest 

sprzedaż ww. nieruchomości gruntowych na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości sąsiedniej stanowiącej własność Spółdzielni Mieszkaniowej. Kierownik przedstawił 

ponadto informację nt. szerokości i długości sprzedawanych nieruchomości. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Beata Polaczyńska zwróciła się z pytaniem, czy Spółdzielnia Mieszkaniowa będzie mogła 

w późniejszym okresie dokonać sprzedaży ww. nieruchomości np. pod usługi, uzyskując przy tym 

wyższą cenę od ceny zakupu. 

Kierownik Bartosz Trzaskowski odpowiedział, że hipotetycznie istnieje taka możliwość, niemniej 

rada miejska musiałaby w pierwszej kolejności wyrazić zgodę na zmianę planu.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski powiedział m.in. o planach Spółdzielni Mieszkaniowej w zakresie 

rozbudowy osiedla. Wyraził również przekonacie, że zaproponowane rozwiązanie jest korzystne 

dla mieszkańców.  

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Jan Rokita przystąpił do głosowania 

projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/175/2019 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osoby f izycznej 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/1, 

położonej w miejscowości Dobiesz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osoby 

f izycznej niezabudowanej nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/1, 

położonej w miejscowości Dobiesz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/176/2019 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. 

nr 35/2 obręb Ługówka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako dz. nr 35/2 obręb Ługówka.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/177/2019 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. 

nr 107/58 obręb Solec. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako dz. nr 107/58 obręb Solec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/178/2019 

 

Punkt 16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej położonej w Górze Kalwarii obr 1-01 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria na okres 99 lat z równoczesną sprzedażą budynku 

położonego na tej nieruchomości oraz ustanowienie służebności przechodu i przejazdu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

 

Uwagi indywidualne: 

Radny Jakub Rącz zgłosił dodatkowe pytania do projektu uchwały. 

Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Bartosz Trzaskowski wyjaśnił, 

że uchwała dotyczy wyrażenia zgody na ustanowienie służebności, polegającej na prawie 

przechodu i przejazdu oraz położenia mediów na nieruchomości stanowiącej własność gminy 

na rzecz każdoczesnego użytkownika wieczystego bądź właściciela, o ile nastąpi przekształcenie 

użytkowania wieczystego na własność. Zgoda na sprzedaż nieruchomości zostawała już wyrażona 

w uchwale Rady Miejskiej podjętej w 2017 r., uchwała ta w dużej części została już wykonana.  

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Jan Rokita przystąpił do głosowania 

projektu uchwały. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej położonej w Górze Kalwarii obr 1-

01 stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria na okres 99 lat z równoczesną sprzedażą budynku 

położonego na tej nieruchomości oraz ustanowienie służebności przechodu i przejazdu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/179/2019 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Góry Kalwarii Nr IX/48/2019 

z dnia 27 lutego 2019 r. w sprawie wyrażania zgody na wydzierżawienie niezabudowanych 

nieruchomości gruntowych położonych w mieście Góra Kalwaria, obręb 3-02, oznaczonych jako 

działki ewidencyjne nr 4/18 i nr 4/19, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria, na okres do 30 

lat i odstąpienia od trybu przetargowego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił opinie komisji:  

- Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu – opinia pozytywna,  

- Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna,  

- Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – opinia pozytywna. Komisja prosiła o spotkanie 

z burmistrzem w celu omówienia postanowień przyszłej umowy. 

- Komisja Finansów i Rozwoju – nie wyraziła opinii. Komisja prosiła o opinię prawną: czy uchwała 

Rady Miejskiej nr IX/48/2019 z dnia 27 lutego 2019 r. jest wadliwa. Jeśli nie, to jaki jest cel podjęcia 

uchwały zmieniającej oraz z jakich przepisów prawa wynika konieczność zindywidualizowania 

uchwały, 

- Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego – nie wyraziła opinii. 

Przewodniczący rady poprosił o ustosunkowanie się do prośby Komisji Finansów i Rozwoju. 

W ocenie kierownika Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Bartosza Trzaskowskiego 

uchwała nr IX/48/2019 Rady Miejskiej z dnia 27 lutego 2019 r. nie jest wadliwa i nie jest sprzeczna 

z prawem. Kontynuując wyjaśnił, że uchwałą nr IX/48/2019 Rada Miejska, na mocy art. 37 ust. 

4 ustawy o gospodarce nieruchomościami, wyraziła zgodę na odstąpienie od zasady przetargu 

ustnego nieograniczonego. W uchwale tej został zindywidualizowany wyłącznie przedmiot umowy 

(działki nr 4/18 i 4/19), bez wskazania podmiotu. Dodał, że uchwała została zbadana 

pod względem formalno-prawnym przez nadzór prawny wojewody, jak również notariusz 

podpisując umowę nie dopatrzył się żadnych nieprawidłowości. Natomiast zgodnie 

z nowoprzyjętym orzecznictwem sądów administracyjnych, między innymi wyrokiem 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z lipca 2019 roku, uchwały, które 

indywidualizują wyłącznie przedmiot są niewystarczające. WSA stanął na stanowisku, że w uchwale 

winien być zindywidualizowany zarówno przedmiot jak i podmiot na rzecz, którego odstępstwo 
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jest czynione. Mając powyższe na względzie  umowa zawarta z Fundacją Edukacja Sportowa 

na podstawie uchwały nr IX/48/2019 mogłaby być obciążona dużym ryzykiem. Wobec czego 

wskazane jest podjęcie nowej uchwały wskazującej zarówno przedmiot jak i podmiot na rzecz, 

którego rada wyraża zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy i zawarcie umowy dzierżawy działek nr 4/18 i 4/19, w trybie bezprzetargowym, 

z Fundacją Edukacja Sportowa. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Beata Polaczyńska zapytała, co w sytuacji, kiedy podmiot wskazany w uchwale zrezygnuje 

z dzierżawy, czy wymagana będzie zmiana uchwały. 

Odpowiedzi udzielił kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Bartosz 

Trzaskowski, informując, że wówczas wymagana będzie zmiana uchwały. 

Radna Monika Bolek podzieliła się wątpliwościami, co do zapisów nowej uchwały. 

Radny Jakub Rącz dodał, że radni nie znają zapisów umowy. 

Radny Wojciech Kochański zapytał przedstawiciela fundacji, czy nowa uchwała pomoże fundacji 

w szybszym działaniu na dzierżawionym terenie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski powiedział m.in., że podjęcie uchwały z doprecyzowaniem 

podmiotu, daje radzie gwarancję na to, co powstanie w terenie. Wypowiedź burmistrza uzupełnił 

kierownik B. Trzaskowski.  

Prezes Fundacji Sportowa Edukacja Michał Borowski powiedział, że mając na względzie 

orzecznictwa sądów, jakie pojawiły się na przestrzeni ostatnich miesięcy (wyrok WSA w Gliwicach, 

w Łodzi, jak również wyrok NSA), podjęcie uchwały wskazującej zarówno przedmiot jak i podmiot 

na rzecz, którego rada wyraża zgodę na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym 

usunie wątpliwość prawną oraz pozwoli ruszyć z procedurą. Dodał, że wniosek o pozwolenie 

na budowę jest już gotowy. Kontynuując przedstawił, w formie prezentacji multimedialnej, 

ostateczny kształt inwestycji, wraz z komentarzem.  

Radna Beata Polaczyńska zwróciła się do mecenas Edyty Zielonki w kwestii wskazywanych 

orzeczeń sądów z zapytaniem, czego dotyczyły orzeczenia. 

Mecenas Edyta Zielonka odpowiedziała, że zgodnie z orzecznictwem sądu wyrażenie przez radę 

zgody na odstąpienie jest wyjątkiem od zasady trybu przetargowego zawierania umów 

użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony lub na czas nieoznaczony i może nastąpić 

w konkretnym, zindywidualizowanym przypadku wskazanym we wniosku organu wykonawczego. 

Sąd uznał, że wskazanie konkretnego podmiotu zabezpiecza interes gminy. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Jan Rokita przystąpił do głosowania 

projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Góry Kalwarii 

Nr IX/48/2019 z dnia 27 lutego 2019 r. w sprawie wyrażania zgody na wydzierżawienie 

niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych w mieście Góra Kalwaria, obręb 3-02, 

oznaczonych jako działki ewidencyjne nr 4/18 i nr 4/19, stanowiących własność Gminy Góra 

Kalwaria, na okres do 30 lat i odstąpienia od trybu przetargowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Adamczyk, Beata Polaczyńska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/180/2019 

 

Punkt 18. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

w Górze Kalwarii oraz nadania jej statutu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Gminy w Górze Kalwarii oraz nadania jej statutu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/181/2019 

 

Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Góra Kalwaria Samorządowej 

Karty Praw Rodzin. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił opinie komisji:  

- Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu – opinia negatywna,  

- Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna,  

- Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – opinia negatywna, 

- Komisja Finansów i Rozwoju – opinia negatywna, 

- Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego – opinia negatywna. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Jakub Rącz - jeden z wnioskodawców projektu uchwały, w uzasadnieniu poinformował, 

że  przedmiotowa uchwała jest uchwałą intencyjną wyrażającą deklarację poparcia dla silnej 

rodziny, opartej na tradycyjnych wartościach. Rodziny, której definicję określa Konstytucja 

Rzeczypospolitej Polskiej. Kontynuując podkreślił, że coraz częściej samorządy próbują podważać 
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konstytucyjne prawa rodzin, uchwalając uchwały godzące w dobre imię tradycyjnej rodziny, 

uchwały, które m.in. przewidują wprowadzenie do szkół zajęć, które nie powinny być 

proponowane małym dzieciom. Dodał, że w gminnych szkołach obecnie nie stosuje 

się niewłaściwych praktyk i za to podziękowania należą się nauczycielom oraz dyrektorom 

placówek. Kontynuując przekonywał, że politykę rodzinną w wielu aspektach należy umacniać. 

W tym miejscu przypomniał o podjętej przez radę miejską uchwale występującej przeciwko 

rodzinie, tj. uchwale obniżającej ulgę dla rodzin wielodzietnych.  

W ocenie radnej Aleksandry Fedynicz-Komosy Samorządowa Karta Praw Rodzin jest kartą bardziej 

polityczną niż społeczną. Zawiera ona w swojej treści zapisy realizowane przez samorząd gminy 

od wielu lat. Nie widzi zatem uzasadnienia do powielania tych zapisów, tym bardziej, że w  gminie 

Góra Kalwaria, zagrożenia nie występują. Poinformowała, że rodzice współtworzą program 

profilaktyczno-wychowawczy, i że udział rodziców w życiu szkoły jest zagwarantowany w prawie 

oświatowym. Podjęcie działalności w szkole przez jakąkolwiek organizację wymaga, poza zgodą 

dyrektora, zgody rady rodziców. Odnosząc się do kwestii uchwały podjętej przez radę miejską 

obniżającej ulgi dla rodzin wielodzietnych, powiedziała, że również była przeciwko jej podjęciu. 

Kończąc oświadczyła, że zawsze będzie broniła praw rodziny.  

Ad vocem do wypowiedzi przedmówczyni radny Jakub Rącz uważał, że przyjęcie Samorządowej 

Karty Praw Rodzin nie jest powielaniem obowiązujących w gminie przepisów, a jedynie jest 

kontynuacją polityki prorodzinnej. SKPR chociażby proponuje powołanie Rzecznika Praw Rodzin, 

który monitorowałby i egzekwował prawa rodzin w naszej gminie. Zamiast rzecznika można 

byłoby powołać Społeczną Komisję ds. Rodziny przykładem funkcjonującej w gminie Społecznej 

Komisji ds. Zdrowia.  

Tytułem uzupełnienia przewodniczący Jan Rokita powiedział, że przyjęcie Samorządowej Karty 

Praw Rodzin daje gwarancję przestrzegania w gminie Góra Kalwaria praw rodzin w przyszłości. 

Przykładem podważania konstytucyjnych praw rodzin jest samorząd Warszawy, promujący 

środowiska takie jak LGBT. Uważał, że Góra Kalwaria ze względu na bliskość stolicy jest narażona 

na działania promujące ideologię LGBT. 

Radna Monika Bolek zwróciła się z prośbą do przewodniczących komisji o uzasadnienie 

negatywnej opinii do projektu uchwały. Również jej zdaniem przyjęcie SKPR nie jest powielaniem 

funkcjonujących zapisów, lecz potwierdzeniem przestrzegania praw rodziców w przyszłości. 

Warszawa jest dobrym przykładem na to, że choć konstytucja jasno określa definicję rodziny oraz 

gwarantuje prawa rodziców do zapewnienia dziecku wychowania zgodnego z ich przekonaniami 

próbuje się wprowadzić już do uczesanej edukacji szkodliwe dla dzieci treści. 

Radny Jakub Rącz przedstawił uwagi radnych zgłaszane na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Urszula Wroniewicz przedstawiła uzasadnienie 

negatywnej opinii komisji.  

Do wypowiedzi radnej U. Wroniewicz odniósł się Jakub Rącz. 

Przewodniczący Jan Rokita wspomniał również, że w intencji pomysłodawców Samorządowa Karta 

Praw Rodzin ma łączyć wszystkie osoby wyznające określony światopogląd, którym bliskie 

są określone wartości i nie są to wartości polityczne.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Góra Kalwaria 

Samorządowej Karty Praw Rodzin.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Monika Bolek, Jan Jarosz, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita 

PRZECIW (13) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Szymon Krupa, 

Czesława Iwona Książek, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Beata Mika 

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

Punkt 19.1. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

(Sołectwo Baniocha-Wieś). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego. 

(Sołectwo Baniocha-Wieś).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/182/2019 

 

Punkt 19.2. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

(Sołectwo Solec). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego. 

(Sołectwo Solec).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/183/2019 

 

Punkt 19.3. Projekt uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego.  

(Sołectwo Wincentów). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje nie wniosły uwag do projektu 

uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego. 

(Sołectwo Wincentów).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/184/2019 

 

Punkt 20. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

f inansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026. 

Przewodniczący Rady Jan Rokita poprosił skarbnik gminy Ewę Sobiepanek o przedstawienie 

informacji nt. uchwały.                              

Skarbnik gminy poinformowała, że w stosunku do projektu uchwały omawianego 

na posiedzeniach komisji nie nastąpiły żadne zmiany. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/185/2019 

 

Punkt 21. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Jan Rokita poprosił skarbnik gminy Ewę Sobiepanek o przedstawienie 

informacji nt. uchwały.                              

Skarbnik Ewa Sobiepanek poinformowała, że pomimo złożonej deklaracji dotyczącej dołożenia 

brakującej kwoty (317 tys. zł) na podwyżki wynagrodzeń nauczycieli wprowadzonej przez Rząd, 

niestety w niniejszej uchwale pieniądze te, z powodu bardzo zaangażowanego budżetu i braku 

wolnych środków, nie zostały ujęte. Poinformowała, że Rząd przyznając podwyżki wynagrodzeń 

dla nauczycieli nie przekazał gminie wystarczających środków finansowych. Przyznana 

na podwyżki dla nauczycieli subwencja w wysokości 577 tys. zł stanowi ok. 25 % wymaganej kwoty. 

Mając na uwadze wzrost wynagrodzeń nauczycieli, wzrost cen energii elektrycznej oraz 

przewidywany wzrost cen za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które należy zabezpieczyć 

w przyszłym budżecie, zwróciła uwagę na konieczność zwiększenia bieżących dochodów gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju poprosiła 

o dodatkowe wyjaśnienie dotyczące wprowadzenia przedsięwzięcia dwuletniego polegającego 

na stworzeniu strefy rekreacji przy basenie poprzez rozbudowę istniejącego placu zabaw, wobec 

czego zwrócił się z prośbą o udzielenie stosownych wyjaśnień.   

Zastępca burmistrza Mateusz Baj poinformował, że komisja otrzymała wyjaśnienia na piśmie. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Urszula Wroniewicz 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XX/186/2019 

Punkt 22. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 
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poprawek lub uzupełnienia protokołów z XVIII sesji Rady Miejskiej w dniu 25.09.2019 r. oraz XIX 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w dniu 10 października 2019 r. 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, iż do protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w dniu 

25.09.2019 r. oraz protokołu z XIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w dniu 10.10.2019 r., 

nie wpłynęły uwagi. 

 

Punkt 23. Sprawy różne: 

a) pytania radnych i odpowiedzi. 

Radny Andrzej Posiewka: 

1) poinformował, że mieszkańcy skarżą się, że kierowca autobusu na trasie Baniocha-Konstancin 

Jeziorna nie wydaje pasażerom biletów za przejazd, w konsekwencji obawiają się likwidacji trasy 

ze względu na jej nierentowność,  

2) zgłosił w imieniu mieszkańców skargi dot. ośrodka zdrowia w Baniosze.  

Deklarował możliwość zorganizowania spotkania burmistrza z mieszkańcami.  

Radna Monika Bolek zapytała, w związku z ogólną sytuacją f inansową gminy, jakie zostały podjęte 

konkretne działania naprawcze.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa prosiła o podanie ceny, za jaką gmina sprzedała działkę 

położoną pomiędzy ul. Grójecką a ul. Wojska Polskiego. 

Radny Zenon Nadstawny: 

1) odnosząc się do informacji przekazanej przez skarbnik gminy dotyczącej nieotrzymana 

z budżetu państwa wystarczających środków na podwyżki dla nauczycieli, prosił o sprecyzowanie, 

jakie są to kwoty, bo z tego, co się orientuje podwyżki będą wynosiły w bieżącym roku 2 mln zł, 

2) w związku ze zbliżającym się świętem Wszystkich Świętych prosił o informację nt. terenu 

przy cmentarzu w Sobikowie dotychczas wykorzystywanego na parking, a obecnie 

zagospodarowanego na plac zabaw. Dodając, że w pobliżu cmentarza, szkoły i straży pożarnej 

nie ma żadnego parkingu, natomiast plac zabaw można było zlokalizować na terenie szkoły. 

Radny Zbigniew Adamczyk: 

1) zgłosił niewłaściwe zdaniem mieszkańców Czaplina, posadowienie słupa (zbyt blisko skraju 

jezdni) przy drodze o szerokości 3 m. Prosił, aby w miarę możliwości urząd podjął działania 

w kierunku weryfikacji przypadków, gdzie posadowienie słupa może być w kolizji 

z bezpieczeństwem ruchu drogowego lub wiązać się z innymi niedogodnościami dla mieszkańców,  

2) zapytał o możliwość egzekwowania deklaracji złożonych przez jednostki zewnętrzne, wskazując, 

na niewypełnione dotychczas deklaracje Wód Polskich dot. konserwacji rzeki Małej i Czarnej oraz 

GDDKiA dot. przebudowy skrzyżowania w Czaplinku w szczególności budowy sygnalizacji 

świetlnej. 

Kontynuując odniósł się do tegorocznych podwyżek dla nauczycieli jak i zapowiedzianych przez 

Rząd podwyżek na rok przyszły.  

Radny Wojciech Kochański w związku z pismem otrzymanym od rady rodziców Szkoły 

Podstawowej w Czaplinku zapytał, o plany budowy sali gimnastycznej. 

Radna Iwona Szymańska: 

1) zgłosiła brak oświetlenia na skarpie za ZSO, 

2) prosiła o interwencję w sprawie zarośniętej działki przy ul. Lipkowskiej pomiędzy numerem 

12 a 14. 

Radna Bożena Molak ad vocem do wypowiedzi radnego Z. Nadstawnego poinformowała, 
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że realizacja projektu na działce przy cmentarzu nastąpiła w porozumieniu z urzędem gminy. 

Działka została zagospodarowana w taki sposób, że pozostawiono ponad pięćdziesiąt miejsc 

parkingowych do obsługi cmentarza. W kwestii parkowania w okresie Wszystkich Świętych 

poinformowała, że wokół cmentarza funkcjonuje kościelny parking oraz corocznie uruchamiane są 

darmowe parkingi wokół cmentarza i nigdy nie było problemu wynikającego z braku miejsca do 

parkowania. 

Radny Zenon Nadstawny odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni, i prosił burmistrza 

o udzielenie odpowiedzi, gdyż uważa, że działka, która była przeznaczona na miejsca parkingowe 

do obsługi cmentarza i szkoły źle została zagospodarowana.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnosząc się do wypowiedzi radnego Z. Nadstawnego 

poinformował, że działka pomiędzy szkołą a cmentarzem została zagospodarowania zgodnie 

z oczekiwaniem mieszkańców. Poinformował również, jakie przyjęto rozwiązanie projektowe.  

W związku nieobecnością na sali radnego A. Posiewki prosił, aby pytania zostały przekazane 

na piśmie. Następnie odnosząc się do pytania radnej M. Bolek dotyczącego sytuacji f inansowej 

gminy powiedział, że sytuacja budżetu jest bardzo trudna wręcz tragiczna, wynika to m.in. 

ze zmniejszenia o 5 mln zł wpływów z podatku PIT, podwyżek w oświacie, dopłat ponad 12 mln zł 

do projektu ZGK, dopłat do odbioru odpadów komunalnych, wzrostu opłat za energię elektryczną 

ponad 2 mln zł, i wzrostu płacy minimalnej. Burmistrz dodał, że obecnie trwają prace nad 

projektem budżetu gminy na rok przyszły, analizowany jest każdy wydatek, domknięcie budżetu 

będzie wymagało wielu drastycznych kroków. Powiedział również, że powołał zespół strategiczny, 

który analizuje możliwości gminy, które w perspektywie czasu mogą przynieść dodatkowe 

dochody do budżetu, dotyczy to zmiany planów zagospodarowania przestrzennego, sprzedaży 

mienia gminnego, czy budowy infrastruktury. Zapowiedział również zmiany stawek podatkowych. 

Burmistrz poinformował też, że w obecnej sytuacji finansowej gminy inwestycja budowy wodnego 

placu zabaw została zawieszona. Kontynuując odniósł się do zaplanowanych na początku roku 

inwestycji tj. rozbudowy dwóch szkół, informując, iż nie wie, czy  uda się te plany zrealizować, 

bowiem łącznie rozbudowa dwóch szkół będzie kosztowała około 13-14 mln zł. Zapowiedział też  

ostre cięcia i szukanie innych źródeł finansowania.  

Odnosząc się do tematów zgłoszonych przez radną I. Szymańską burmistrz powiedział, że zostaną 

one zweryfikowane, jednocześnie zachęcał radych i mieszkańców do zgłaszania wszelkich 

problemów poprzez formularz zgłoszenia zgloszenie.gorakalwaria.pl. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek przedstawiła informację dot. podwyżek dla nauczycieli, informując, m.in., 

że w tym budżecie stanowią one kwotę ponad 2 mln zł, z czego otrzymana subwencja wynosiła 

577.000 zł. Podkreśliła przy tym, że władze gminy nie są przeciwne podwyżce dla nauczycieli.  

Radny Jakub Rącz dopytywał o wysokość dopłat do oświaty w latach ubiegłych. 

Radny Zbigniew Adamczyk nie uzyskawszy odpowiedzi ponownie zapytał, czy będą podjęte 

działania w sprawach, które dziś zgłosił. Dodał też swój komentarz do informacji dotyczącej 

stanu f inansów gminy, wskazując na potrzebę rozważenia możliwości emisji obligacji. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa: 

1) w związku z nieuzyskaniem odpowiedzi ponowiła pytanie skierowane do burmistrza o cenę 

ze sprzedaży działki gminnej przy ul. Grójeckiej, 

2) odnosząc się do udzielonej przez burmistrza odpowiedzi dotyczącej zagospodarowania działki 

przy cmentarzu w Sobikowie zgodnie z oczekiwaniem mieszkańców, zapytała, w czym jedni 

mieszkańcy są lepsi od drugich, w kontekście nieuwzględnienia prośby mieszkańców Czachówka 

o odstąpienie od sprzedaży dwóch działek.  

Kontynuując zapytała przewodniczącego rady, kiedy udzieli pisemnej odpowiedzi na pytanie Klubu 

http://zgloszenie.gorakalwaria.pl/
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Radnych Bezpartyjni Naszej Gminy z dnia 23.09.2019 r.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił radną A. Fedynicz-Komosę o przekazanie zgłoszonych 

pytań na piśmie.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek w odpowiedzi na pytanie radnego J. Rącza, powiedziała, że subwencja 

oświatowa jest niedoszacowana od wielu lat, i problem ten narasta. W tym roku niedoszacowanie 

jest bardzo duże zważywszy na bardzo zaawansowany budżet. Stąd trudność w znalezieniu 

wolnych środków. Dodała, iż samorządy podejmują działania, apelują do Rządu o zmianę sposobu 

naliczania subwencji oświatowej, niestety jak dotąd bezskutecznie. 

Przewodniczący Jan Rokita, odpowiadając radnej A. Fedynicz-Komosie deklarował udzielenie 

odpowiedzi w najbliższym czasie. 

Radny Jakub Rącz nawiązując do sytuacji f inansowej gminy, poruszył kwestię dopłat dla ZGK, 

 

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

Właściciel działki nr 15/3 położonej w Wólce Załęskiej w imieniu swoim oraz właścicieli działek 

nr 15/4 i 15/5 przedstawił problemy wynikające z odmowy wydania przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Górze Kalwarii warunków technicznych przyłączenia do sieci wodociągowej 

i kanalizacyjnej. Przedstawiając problem prosił o uwzględnienie w budżecie zadania 

inwestycyjnego umożliwiającego budowę kanalizacji sanitarnej i wodociągowej dla ww. działek. 

Odpowiadał również na pytania radnych formułowane w wyniku dyskusji. 

W dyskusji udział wzięli: radna Beata Polaczyńska, radna Teresa Jędral, radna Monika Bolek, radny 

Zenon Nadstawny, radny Jakub Rącz, radny Wojciech Kochański, radna Aleksandra Fedynicz-

Komosa i przewodniczący Jan Rokita. W wyniku dyskusji radni kierowali również pytania do prezesa 

zarządu Spółki ZGK Romana Bugaja. Ponadto radna Monika Bolek sformułowała wniosek, aby 

Spółka ZGK wydała stosowny komunikat dla mieszkańców, ze wskazaniem terenów, na których nie 

będzie rozbudowywana sieć.   

Prezes zarządu Spółki ZGK Roman Bugaj odpowiadając na pytania formułowane w wyniku dyskusji 

powiedział, że intencją spółki jest działanie na rzecz rozwoju infrastruktury na terenie miasta 

i gminy, wyrażając przy tym nadzieję na wspólne wypracowanie formuły f inansowania 

najpilniejszych inwestycji infrastrukturalnych, które miałyby być realizowane przez ZGK 

i zabezpieczenie na ten cel środków f inansowych.  

W związku z tym, że obecna sytuacja płynnościowa, ekonomiczna oraz zdolność kredytowa spółki 

nie pozwala na odpowiedzialne zaciąganie dodatkowych zobowiązań, proponował wspólne, 

z zarządem miasta i radnymi, zastanowienie się nad tym, jak w przyszłym roku sf inansować 

najpotrzebniejsze inwestycje. Propozycją ze strony spółki było wyasygnowanie odpowiedniego 

funduszu i powołanie komisji, która na określonych zasadach rozdysponowywałaby środki 

na poszczególne inwestycje. Przy czym uważał, że na pewno potrzeby przewyższą środki, które 

gminie uda się wyasygnować, w jakiej by one nie były wysokości. Oprócz funduszy potrzebne 

będą czytelne zasadny niebudzące wątpliwości, jakie wnioski w ramach tego funduszu będą 

akceptowane, a jakie będą odrzucane. ZGK mógłby być głosem doradczym w komisji, 

co zapewniłoby transparentność i nie wzbudzałoby podejrzeń o faworyzowanie, któregokolwiek 

ze zgłoszonych wniosków. Wiodący głos w komisji, ze względu na posiadaną wiedzę w zakresie 

kierunków rozwoju i posiadanych planów zagospodarowania przestrzennego, miałyby władze 

miasta. Podkreślił, że nie jest możliwe wybudowanie sieci do wszystkich chętnych odbiorców 

i zawsze trzeba będzie dokonywać selekcji niezależnie od wysokości środków, jakie uda się na ten 



   Protokół nr 20/2019 z 30.10.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                                   30/31 

 

 

cel wygospodarować. Kontynuując dodał, że ZGK konstruując wniosek taryfowy konstruuje 

również plan inwestycyjny, który niebawem zostanie przedłożony do akceptacji radzie miejskiej. 

Rozwój infrastruktury powinien następować w sposób zaplanowany, wówczas mieszkańcy mogliby 

uzyskiwać informacje, nt. rozbudowy sieci na danym terenie oraz planowanego okresu jej realizacji.  

Kontynuując liczył, na to, że w porozumieniu z władzami miasta zostanie opracowany materiał 

wskazujący kierunki rozwoju sieci na terenie aglomeracji Góry Kalwarii w odpowiednim horyzoncie 

czasowym.  

Odpowiadając na kolejne z otrzymanych pytań podkreślił, że  rolą zarządu spółki 

jest niedopuszczenie do upadłości spółki oraz do pogłębiania dramatycznej sytuacji f inansowej 

spółki oraz wyprowadzenie jej na prostą tak, by wspierała rozwój infrastruktury na terenie miasta 

i gminy, która - jego zdaniem, obecnie znajduje się w stanie agonalnym. W dalszej wypowiedzi 

podkreślił, że zadłużenie spółki jest realne i grozi katastrofą spółki, co przełożyłoby się również 

na katastrofę, dającego ogromną szansę na poprawę infrastruktury, projektu unijnego. Podkreślił, 

że sytuacja spółki jest poważna, o czym wielokrotnie informowała rada nadzorcza spółki 

na przestrzeni ostatnich lat.  

Mówca odniósł się również do obowiązku wynikającego z ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz regulaminu zatwierdzonego uchwałą rady, 

dotyczącego przyłączania nieruchomości do sieci, informując, że przedsiębiorstwo wodociągowo-

kanalizacyjne może odmówić przyłączenia nieruchomości do sieci wodociągowej lub 

kanalizacyjnej w sytuacji, jeśli nie istnieją techniczne możliwości świadczenia usług, kiedy nie istnieje 

sieć. Jeśli sieć istnieje nie można odmówić wydania warunków technicznych.  

Odnosząc się następnie do rezygnacji z usługi w zakresie pielęgnacji zieleni miejskiej i pytania, czy 

miała ona wpływ na kryzys ZGK, odparł, że intencją władz spółki jest zakończenie wszystkich 

nierentownych umów, które ZGK miał pozawierane i zawieranie umów wyłącznie rentownych. 

Oferta ZGK była skalkulowana tak, by była ofertą rentowną, ponieważ spółki nie stać na dopłacanie 

do działalność statutowej. Przyznał, że świadczenie rentownej usługi, oczywiście przyniosłoby 

spółce zysk, natomiast zamawiający zdecydował o wyborze f irmy, która złożyła niższą ofertę. 

Odpowiadając na kolejne pytanie przedstawił informację nt. struktury organizacyjnej spółki 

i ogólnej liczby etatów, liczby osób kierujących oraz jak się kształtują wynagrodzenia w spółce.  

Poinformował również o przygotowaniach spółki do okresu zimowego.  

Kończąc odniósł się do pytania, czy mieszkańcy mogą wystąpić z roszczeniem za brak sieci 

w związku z uchwalonym planem zagospodarowania przestrzennego powiedział, że jest 

to pytanie do służb prawnych urzędu miasta, niemniej uważał, że w przypadku uchwalania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dobrze jest taką uchwałę skorelować 

z planem inwestycyjnym ZGK na kolejne lata.  

Ad vocem do wypowiedzi prezesa odniósł się właściciel działki nr 15/3 w Wólce Załęskiej. 

Następnie ponowił prośbę o pozytywne rozpatrzenie prośby o ujęcie w budżecie budowy sieci. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do wypowiedzi prezesa zwróciła uwagę, 

że miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego są opiniowane przez ZGK 

i na ich podstawie ZGK przygotowuje plany rozwoju sieci wodociągowej i kanalizacyjnej.  

Ubolewała nad tym, iż mieszkańcowi nie udało się uzyskać od prezesa ZGK wiążącej odpowiedzi 

w sprawie przyłączenia do sieci działek w Wólce Załęskiej, 

b) wolne wnioski. 

Nie było zgłoszeń w tym podpunkcie,  
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d) informacje. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zaprosiła radnych na warsztatowe spotkanie 

z niepełnosprawnymi mieszkańcami gminy, które odbędzie się 22 listopada br. w Ośrodku Kultury. 

Następnie głos zabrały dwie mieszkanki gminy, które wyraziły ubolewanie z powodu odrzucenia 

przez Radę Miejską projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Góra Kalwaria 

Samorządowej Karty Praw Rodzin. 

 

 

Punkt 24. Zamknięcie XX sesji Rady Miejskie 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 2130 

zamknął XX sesję Rady Miejskiej.  

 

 

 

 

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                         Jan Rokita 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała:  

Urszula Kuranowska 

 


